
P R O T O K Ó Ł   NR 3/2018 

z obrad XXIX sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 27 kwietnia 2018 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 

            Obrady XXIX sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt 

Gminy –  Rafał Pałka, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy – Aleksandra 

Kuzdak, Dyrektor KUZG - Krzysztof Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski, 

Kierownik GOPS – Lidia Kowalska, Kierownik GBP - Dagmara Strychalska, Dzielnicowy 

Policji – Rafał Tomczyk, Radny Rady Powiatu Włoszczowskiego – Jacek Zięba, Dyrektorzy 

szkół z terenu Gminy oraz sołtysi według listy obecności stanowiącej  załącznik nr 2.  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Mateusz Strychalski, który po powitaniu 

zebranych zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Ocena działalności jednostek organizacyjnych gminy za 2017 rok: 

a) Zespołów Przedszkolno-Szkolnych z terenu Gminy Kluczewsko, 

b) Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku, 

c) Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku, 

d) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczewsku, 

e) Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku.  

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2017 

rok.  

8. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach:  

a) sprawozdania  finansowego SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za 

rok 2017, 

b) rocznego sprawozdania  finansowego  Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku za 

rok 2017 rok, 

c) „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Kluczewsko”, 

d) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Kluczewsku”, 

e) zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Opracowanie dokumentacji i 

budowa kanalizacji sanitarnej w Ciemiętnikach”, 

f) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

g) zmiany Uchwały Nr XXVIII/15/2018 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 29 marca 2018 

roku sprawie udzielenia pomocy rzeczowej.  

9. Dyskusja. 

10. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt  8  porządku obrad. 

11. Interpelacje i zapytania radnych.   

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Gminy - Pan Mateusz Strychalski. 



Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum XXIX sesji – obecnych 12 radnych.  

Ad. 3. Protokół  z poprzedniej XXVIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

odczytywania. 

Ad. 4.  Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił informację o 

podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się 29 marca 2018 roku  

(zał. Nr 3). Informacja została przyjęta jednogłośnie.  

Ad. 6. a) Przewodniczący Rady udzielił  głosu Dyrektorowi Zespołu Przedszkolno-Szkolnego 

w Komornikach – Pani Teresie Chudy, która przedstawiła sprawozdanie z działalności 

wszystkich placówek oświatowych z terenu Gminy Kluczewsko za  2017 rok (załącznik Nr 

4). Na System oświaty w Gminie Kluczewsko składają się 3 Zespoły Przedszkolno-Szkolne w 

tym dwa z oddziałami gimnazjalnymi. Do wszystkich placówek uczęszcza 513 uczniów, w 

tym 122 uczniów do oddziałów gimnazjalnych , a 391  uczniów do szkół podstawowych, oraz 

91 przedszkolaków. Do szkół dowożonych jest 294 uczniów. Zatrudnionych jest 72 

nauczycieli oraz 20 pracowników obsługi. W związku z reformą oświaty w ubiegłym roku nie 

odbyły się egzaminy na zakończenie 6 letniej szkoły podstawowej, podobnie będzie w roku 

bieżącym. Pierwsze egzaminy po klasie ósmej odbędą się w roku szkolnym 2018/2019. W 

roku 2017 odbyły się egzaminy końcowe uczniów klas trzecich gimnazjalnych. Wyniki 

sprawdzianu uczniów gimnazjów z osiągnęli wyniki z egzaminów końcowych powyżej 

średniej krajowej i zajęli 1 miejsce w powiecie.  Na terenie szkół uczniowie oraz rodzice 

mieli możliwość  korzystania z porad psychologa oraz logopedy.  Przedszkolaki korzystały z 

dodatkowych zajęć popołudniowych. Uczniowie naszych szkół systematycznie biorą udział w 

wielu konkursach o różnej tematyce oraz współzawodnictwie sportowym osiągając 

wielokrotnie znaczące sukcesy na szczeblu powiatowym, wojewódzkim jak również 

ogólnopolskim. Przedszkolaki korzystały z dodatkowych zajęć m.in. z języka angielskiego, 

zajęcia plastyczno-techniczne gry i zabawy muzyczno-ruchowe. Uczniowie brali udział w 

licznych konkursach i turniejach sprawnościowych, tematycznych i przedmiotowych zarówno 

na szczeblu gminnym, powiatowym, wojewódzkim jak również ogólnopolskim. 

Przedszkolaki jak i uczniowie uczestniczyli w różnych programach i projektach 

profilaktycznych i ekologicznych. Stałym i integralnym elementem życia szkoły są 

uroczystości oraz imprezy szkolne i przedszkolne, które są efektem wspólnej pracy uczniów, 

nauczycieli oraz rodziców. Podsumowując, Pani Dyrektor w imieniu wszystkich Dyrektorów 

Szkół złożyła podziękowanie Wysokiej Radzie, Wójtowi Gminy, Radom Rodziców, 

sponsorom oraz wszystkim, którym temat oświaty nie jest tematem obcym, którzy wiedzą, że 

jest to dziedzina, której nie można zaniedbywać. Pani Dyrektor złożyła podziękowanie za 

wszelaką pomoc, za  zaangażowanie oraz zrozumienie.  

 b) Przewodniczący Rady udzielił  głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Kluczewsku Panu Piotrowi Niewęgłowskiemu, który przedstawił sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w 2017 roku wraz ze sprawozdaniem finansowym (załącznik Nr 

5).  

Przychody w 2017 roku wyniosły 1.193.839,70 zł, a koszty 1.186.639,75 zł.  Plan finansowy 

zrealizowano po stronie przychodów w 100,15 %, a po stronie kosztów w 99,54 %. W wyniku 

prowadzonej  działalności ośrodek zdrowia osiągnął   dodatni wynik finansowy, który  

wynosi  17.199,95 zł. W 2017 roku udzielono 20.628 porad lekarskich, z czego 18.585 w 

Ośrodku Zdrowia w Kluczewsku, a 2.043  w Dobromierzu.  Wykonano 151 wizyt domowych, 

35 patronaży u noworodków, 288 bilanse zdrowia,  a 356 porad lekarskich udzielono osobom 

spoza listy świadczeniobiorców. W gabinetach zabiegowych wykonano ponad 2300 zabiegów 

pielęgniarskich, 384 badania EKG oraz ponad 1600 badań diagnostycznych. Pielęgniarki 

środowiskowe ponad 260 razy wizytowały w terenie osoby obłożnie i przewlekle chore.  



Zrefundowano wykonanie ponad 8.000 badań laboratoryjnych, 270 badań USG i 717 badań 

radiologicznych na kwotę ponad 100.000 zł. Realizowane są świadczenia  rehabilitacyjne. 

 Na zakończenie sprawozdania Kierownik złożył serdeczne podziękowanie  wszystkim 

za wsparcie, prosząc jednocześnie Wysoką Radę o pozytywne przyjęcie przedstawionego 

sprawozdania.  

 Rada Gminy przyjęła przedstawione przez Kierownika  sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za 2017 rok i ocenia je pozytywnie. 

 c) Przewodniczący Rady udzielił głosu Dyrektorowi  Komunalnego Usługowego 

Zakładu Gospodarczego w  Kluczewsku Panu Krzysztofowi Ławińskiemu, który przedstawił 

sprawozdanie z działalności Zakładu w 2017 roku (załącznik Nr 6). W 2017 roku prowadzona 

była budowa rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowościach: Kluczewsko, Jeżowiec, 

Stanowiska, oraz rozbudowa wodociągu w miejscowościach: Kluczewsko, Pilczyca, 

Stanowiska, Jeżowiec oraz Rzewuszyce. Został wybudowany wodociąg Zabrodzie-Zmarłe. 

Realizowane były zadania własne gminy zlecone zakładowi.  Realizowany był dowóz dzieci 

do szkół, na zawody sportowe, na różne konkursy oraz na wycieczki. Zakład świadczył 

również usługi sprzętem tj. ciągnikiem, równiarką, koparką oraz walcem. Dokonano rozwozu 

kruszywa na remonty cząstkowe, czyszczenie rowów i przepustów przy drogach gminnych, 

wywozu nieczystości płynnych beczką asenizacyjną. Zakład prowadził pobór i sprzedaż wody 

z 4 ujęć. Prowadzony był również odbiór ścieków z dwóch oczyszczalni ścieków. W zakresie  

gospodarowania odpadami komunalnymi wykonywane były prace związane z obsługą 

techniczną i informatyczną oraz nadzorowanie odbioru nieczystości stałych. Prowadzona była 

bieżą konserwacja i naprawa oświetlenia ulicznego, oraz rozbudowa oświetlenia na terenie 

gminy. W 2017 roku plan wydatków  wynosił 1.563.475 zrealizowano 1.521.680,50 zł tj. 

97,33 %.  

 Na zakończenie Dyrektor  podziękował za pomoc i  wsparcie oraz prosił o dalszą 

pomoc w realizacji zadań stawianych przed zakładem.  

 Rada Gminy przyjęła przedstawione przez Dyrektora  sprawozdanie z działalności 

Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku za 2017 rok i ocenia je 

pozytywnie.  

 d) Przewodniczący udzielił głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kluczewsku Pani  Lidii Kowalskiej, która przedstawiła sprawozdanie z 

działalności ośrodka w 2017 roku (załącznik nr 7). 

Pomocą społeczną w roku 2017 objęto ogółem 236 osób ze 143 rodzin o liczbie osób w 

rodzinach 475. Do Ośrodka wpłynęły 338 podania, wydano 382 decyzji, pomocy odmówiono 

1 osobie.  W roku 2017  wypłacono zasiłki stałe dla 29 osób, zasiłki okresowe dla 32 rodzin.  

Pomocą w formie usług opiekuńczych objętych były 4 osoby. Pracą socjalną w 2017 roku 

objęto 62 rodziny o liczbie osób 150. Osobom uprawnionym do alimentów wypłacono  322 

świadczeń dla 27 osób z 13 rodzin. Sfinansowano posiłki dla 141 uczniów w szkołach 

podstawowych, gimnazjach oraz ponadgimnazjalnych. Pomocą materialną dla uczniów 

formie stypendium szkolnego i zasiłku objęto 205 uczniów.  Pomocą asystenta rodziny 

objętych było 6 rodzin przez okres 8 miesięcy. Wydano 649 Kart Dużej Rodziny dla 13 

rodzin. Świadczenia w ramach programu „Rodzina 500+” wypłacono dla 843 dzieci.  GOPS 

zajmuje się obsługą Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Zespołu Interdyscyplinarnego. 9 bezrobotnych osób bez prawa do zasiłku, korzystających ze 

świadczeń pomocy społecznej zostało skierowanych do prac społecznie użytecznych. 

Bezrobotni wykonywali prace porządkowe na terenie gminy oraz świadczyli usługi 

opiekuńcze. W ramach programu operacyjnego „Pomoc żywnościowa 2014-2020” wydano 

skierowania umożliwiające uzyskanie pomocy żywnościowej dla 600 osób ze 198 rodzin.  



 Na zakończenie sprawozdania Pani Kierownik złożyła podziękowanie wszystkim 

osobom i instytucjom, które wspierają pracę Ośrodka oraz starają się razem rozwiązywać 

problemy rodzin. Pani Kierownik wnosi do Rady o ocenę i przyjęcie sprawozdania.  

 Rada Gminy przyjęła przedstawione sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej za 2017 rok i ocenia je pozytywnie. 

 e) Przewodniczący Rady udzielił głosu Kierownikowi  Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Kluczewsku – Pani Dagmarze Strychalskiej, która przedstawiła sprawozdanie z 

działalności za 2017 rok (załącznik nr 8). Biblioteka wraz z filią w Dobromierzu w minionym 

roku wypożyczyła 4301 książek, w tym 2395 dla dzieci i młodzieży oraz 1906 dla dorosłych. 

Zarejestrowano 447 nowych czytelników. Za pośrednictwem Biblioteki Narodowej Gminna 

Biblioteka pozyskała środki finansowe od Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego w 

kwocie 10.939 zł na zakup nowości wydawniczych. Z powyższych środków oraz ze środków  

własnych gminy w kwocie 4688,14 zł zakupiono 717 książek.   W ubiegłym roku w filii 

bibliotecznej w Dobromierzu został przeprowadzony remont za kwotę 7000 zł. W ramach 

fundacji Dzieci Niczyje oraz Ministerstwa Edukacji Narodowej we współpracy z Zespołem 

Przedszkolno-Szkolnym w Kluczewsku został zorganizowany piknik pod hasłem „Sieciaki na 

wakacjach” mający na celu edukację dzieci w zakresie bezpieczeństwa w internecie. W 

ramach nagrody jaką otrzymał  Dyskusyjny Klub Książki z Dobromierza w drodze konkursu 

„Mój DKK – moja czytelnicza przygoda” zostało zorganizowane spotkanie autorskie z 

Jarosławem Kretem, które cieszyło się dużym zainteresowaniem.  Biblioteka uczestniczyła 

również w spotkaniu opłatkowym dla seniorów z terenu Gminy Kluczewsko.   

 Rada Gminy przyjęła sprawozdanie za 2017 rok i ocenia je pozytywnie.  

Ad. 7. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Współpracy Gminy Kluczewsko z 

Organizacjami Pozarządowymi i Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku 

Publicznego  w 2017 rok (załącznik nr 9). Gminny program został przyjęty uchwałą Rady 

Gminy Nr XVI/33/2016  z dnia 29 września 2016 roku. Wójt Gminy Zarządzeniem Nr 

33/2016 z dnia 7 września 2016 r.  zarządził przeprowadzenie konsultacji projektu na 2017 

rok. W wyniku rozstrzygnięcia ogłoszonego konkursu na realizację zadania publicznego w 

zakresie kultury fizycznej i sportu Gmina podpisała umową z GKS w Kluczewsku, który 

otrzymał dotację w wysokości 40 tyś. zł, z której wykorzystano 40 tyś. zł.  Gmina podpisała 

również umowę na realizację zadania publicznego pod nazwą: Ekologia i ochrona zwierząt 

oraz ochrona dziedzictwa przyrodniczego ze Stowarzyszeniem Rozwoju Gminy Kluczewsko 

„Od Pomysłu do działania”. W ramach projektu prowadzona była akcja „Tu mieszkam, tu 

sprzątam”. Całkowity koszt zadania wyniósł 8.150 zł, z czego Gmina dofinansowała 7.200 zł.   

Na mocy porozumienia ze Stowarzyszeniem Przyjaciół Dzieci i Młodzieży Razem 

Pomagamy oraz ze  Stowarzyszeniem Rozwoju Gminy Kluczewsko „Od pomysłu do 

Działania” przy udziale GOPS gmina współpracuje przy programie operacyjnym pomoc 

żywnościowa 2014-2020. Zespoły artystyczne działające przy stowarzyszeniach w 

Komparzowie i Januszewicach swoimi występami uświetniają organizowane na terenie 

Gminy jak również poza jej terenem festyny, imprezy oraz inne uroczystości.    

Ad. 8. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w sprawach: 

a) Sprawozdania  finansowego SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za 

rok 2017. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy stanowienie w 

innych sprawach zastrzeżonych do kompetencji Rady Gminy. Ustawa z dnia 29 

września 1994 roku o rachunkowości w art. 53 ust. 1 nakłada obowiązek 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego jednostki przez organ 

zatwierdzający, jakim jest Rada Gminy nie później niż 6 miesięcy od dnia 



bilansowego. Rada Społeczna SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku w 

dniu 22.02.2017 roku pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia z Kluczewsku za 2017 rok.  

b) Sprawozdania  finansowego  Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku za rok 

2017. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy stanowienie w innych 

sprawach zastrzeżonych do kompetencji Rady Gminy. Ustawa z dnia 29 września 

1994 roku o rachunkowości w art. 53 ust. 1 nakłada obowiązek zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego jednostki przez organ zatwierdzający, jakim jest 

Rada Gminy nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego.  

c) Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Kluczewsko. Zgodnie z 

art. 16 a ust. 3 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej organ 

wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przedstawia co roku do dnia 30 

kwietnia Radzie Gminy ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Zasoby Pomocy Społecznej Gminy 

Kluczewsko określone w załączniku do niniejszej uchwały obejmują w szczególności 

infrastrukturę, kadrę, organizację pozarządowe i nakłady finansowe na zadania 

pomocy społecznej. W związku z powyższym i z uwagi na konieczność wypełnienia 

obowiązku ustawowego zasadne jest podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie.  

d) Zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Kluczewsku”. Gmina Kluczewsko zamierza zaciągnąć 

pożyczkę długoterminową w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Kielcach do wysokości 730.000 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa z rozbudową oczyszczalni 

ścieków w Kluczewsku”. W związku z powyższym podjęcie uchwały w tym temacie 

jest zasadne i konieczne.  

e) Zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach na dofinansowanie zadania pn.: „Opracowanie dokumentacji i 

budowa kanalizacji sanitarnej w Ciemiętnikach”. Gmina Kluczewsko zamierza 

zaciągnąć pożyczkę długoterminową w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Kielcach do wysokości 270.000 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn.: „Opracowanie dokumentacji i budowa 

kanalizacji sanitarnej w Ciemiętnikach ”. W związku z powyższym podjęcie uchwały 

w tym temacie jest zasadne i konieczne.  

f) Zmiany Uchwały Nr XXVIII/15/2018 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 29 marca 2018 

roku sprawie udzielenia pomocy rzeczowej. Na sesji Rady Gminy Kluczewsko w dniu 

29 marca 2018 roku podjęta została Uchwała Nr XXVIII/18/2018 w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej, na podstawie której Gmina Kluczewsko zobowiązała 

się do wykonania remontu chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 742 w 

miejscowości Dobromierz. Zadanie to zostało zapisane jako zadanie inwestycyjne, a 

remont drogi nie jest takim zadaniem tylko wydatkiem bieżącym. Stąd potrzeba 

sprostowania uchwały i zapisanie paragrafu pierwszego w brzmieniu stanowiącym 

treść tego artykułu w uchwale zmieniającej.  

g) Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. Proponuje się dokonać 

zmian w dochodach i wydatkach budżetu gminy oraz w załącznikach Nr 3 i 6.   

 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.  

 Po 15 minutach wznowiono obrady.  

  



Ad. 9. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos zabrali: 

- Przewodnicząca Komisji Finansów - Pani Bożena Ławińska, która przedstawiła stanowisko 

komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2018 roku. Na posiedzeniu komisji 

obecni byli wszyscy kierownicy jednostek, którzy przedstawili sprawozdania z 

funkcjonowania jednostek gminy za 2017 rok. Komisja nie wnosi żadnych uwag do 

przedstawionych informacji i opiniuje pozytywnie działalność jednostek. Komisja stwierdza, 

że wprowadzona reforma oświaty na terenie gminy przebiegła bez żadnych komplikacji. W 

szkołach przygotowywane są gabinety lekarskie. Dyrektorzy Szkół zgłaszali potrzebę 

zatrudnienia psychologa i pedagoga, Komisja Finansów wspiera taki pomysł i również widzi 

taką potrzebę. Wszystkie projekty uchwał Komisja opiniuje pozytywnie.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty - Piotr Barański , który przedstawił 

stanowisko Komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia 2018 r. Komisja 

pozytywnie ocenia sprawozdania jednostek gminy. Komisja pozytywnie ocenia projekty 

uchwał będące tematem obrad dzisiejszej sesji.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Pan Eugeniusz Lipiński, który 

przedstawił stanowisko komisji. Komisja Rolnictwa po wysłuchaniu sprawozdań pozytywnie 

ocenia działalności jednostek gminy. Komisja  pozytywnie opiniuje wszystkie projekty 

uchwał. Przewodniczący Komisji odniósł do tematu, który był poruszony na posiedzeniu 

Komisji odnośnie boiska w Dobromierzu. Po uzyskaniu wyjaśnień ze strony Dyrektora 

szkoły, że uczniowie nie korzystają z boiska. Przewodniczący uważa, że dobrze, że boisko 

było wybudowane, ale obecnie nie jest wykorzystywane ze względu na zalewanie wodą więc 

może lepiej byłoby go przebudować zgodnie z potrzebami i sugestiami mieszkańców wsi 

Dobromierz 

Ad. 10. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie sprawozdania  finansowego SP ZOZ 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za rok 2017 -  udział wzięło 12 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XXIX/16/2018 i stanowi załącznik nr 10.  

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie rocznego sprawozdania  finansowego  

Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku za rok 2017 -  udział wzięło 12 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XXIX/17/2018 i stanowi załącznik nr 11.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2017 dla Gminy Kluczewsko” -  udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 12 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XXIX/18/2018 i stanowi załącznik nr 12.  

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach na 

dofinansowanie zadania pn.: „Przebudowa z rozbudową oczyszczalni ścieków w 

Kluczewsku” - udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 

radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXIX/19/2018 i 

stanowi załącznik nr 13.  

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach na 

dofinansowanie zadania pn.: „Opracowanie dokumentacji i budowa kanalizacji 

sanitarnej w Ciemiętnikach” - udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 12 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XXIX/20/2018 i stanowi załącznik nr 14.  

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok - 

udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  Uchwała 



została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXIX/21/2018 i stanowi załącznik nr 

15.  

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/15/2018 Rady 

Gminy Kluczewsko z dnia 29 marca 2018 roku sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej – udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 

radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXIX/22/2018 i 

stanowi załącznik nr 16.  

Ad.11. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:  

- Radny Pawlik zwrócił się w sprawie remontu drogi po wybudowanej kanalizacji w 

Bobrownikach oraz o dokonanie przeglądu placu zabaw, które zostały wybudowane w 

poprzedniej kadencji.  

- Radny Barański wystąpił w imieniu mieszkańców wsi Krogulec o reorganizację drogi 

dojazdowej do wsi od strony województwa łódzkiego, która jest w fatalnym stanie. 

- Radny Lipiński zwrócił się do Wójta z zapytaniem jak wygląda sprawa rozbudowy 

oświetlenia ulicznego w Kolonii Bobrowska Wola, na którą to mieszkańcy przekazali środki z 

funduszu sołeckiego, oraz na jakim etapie znajduje się projekt kanalizacji sanitarnej Kolonia 

Bobrowska Wola – Miedziana Góra. 

- Radna Skrzypek zwróciła się z zapytaniem co z drogą na Dąbrowy.  

Ad. 12. Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy. 

Remont drogi w Bobrownikach zostanie przeprowadzony w tym roku. Co do przeglądu 

placów zabaw Wójt stwierdził, że słuszna uwaga została zgłoszona. Przed wakacjami zostanie 

dokonany przegląd i zostaną odnowione place zabaw. Co do drogi w Krogulcu, to należy 

zrobić spotkanie z mieszkańcami aby przekazali swoje grunty pod drogę i wtedy można 

wykonać reorganizację. Projekt rozbudowy oświetlenia ulicznego w Kolonii Bobrowska 

Wola jest na ukończeniu, jak również projekt budowy kanalizacji sanitarnej zgodnie z planem 

jest na końcowym etapie.  

Co do drogi na Dąbrowy z Komparzowa to jest zapewnienie Nadleśniczego Przedbórz, że 

droga ta została ujęta do wykonania w planie Nadleśnictwa.  

Ad. 13.  W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrali. 

- Sołtys wsi Kluczewsko – Jerzy Łączek zwrócił się do Wójta w sprawie kiedy będzie 

wybudowane oświetlenie uliczne  w Kluczewsku (Pasternik). Sołtys zwrócił uwagę, że miały 

zostać wybudowane zjazdy na posesje przy budowanej ulicy Murarskiej i do tej pory nie 

zostały wykonane oraz mieszkańcy Kluczewska uskarżają się na firmę odbierającą odpady, że 

nie chcą zostawiać takiej ilości worków na podmianę ile było wystawionych pełnych worków 

śmieci. 

Wójt wyjaśnił, że projekt na rozbudowę oświetlenia ulicznego jest na ukończeniu, zjazdy na 

posesję miały być wykonane wiosną, natomiast współpraca z firmą odbierającą odpady a 

mieszkańcami gminy układa się fatalnie. Wójt wraz z  Dyrektorem KUZG zorganizowali 

spotkanie w Prezesem firmy i przekazali wszystkie uwagi jakie mieszkańcy zgłaszali pod 

adresem firmy. Prezes obiecał,  że sytuacje nie będą się powtarzać i będzie lepiej. Niestety 

wychodzi na to, że nic się nie zmieniło w tym temacie.  

- Radny Łoszek stwierdził, że brak kultury osobistej u kierowców odbierających odpady, że 

powinni zostać przeszkoleni w tym  na temacie. 

- Dyrektor KUZG potwierdził, że głównym problemem tej firmy są pracownicy, którzy 

odbierają odpady. Dyrektor stwierdził, że do tych pracowników należy zajmowanie się 

wyłącznie  odbiorem śmieci a nie przekazywaniem mieszkańcom nieprawdziwych i 

obraźliwych informacji na temat Wójta czy też zasad i regulaminów odbioru śmieci.  

- Radna Skrzypek Monika zwróciła się do Wójta o remont drogi w Ciemiętnikach do Państwa 

Szczukockich. 



- Wójt wyjaśnił, że kamień zostanie dowieziony w tym roku po zakończonej budowie 

kanalizacji, dopiero jak uleży się ziemia.  

- Radny Lipiński Eugeniusz zwrócił się do Radnego Powiatowego Pana Jacka Zięby jakie 

nadzieje Powiat pokłada w nowym Dyrektorze szpitala we Włoszczowie.  

- Pan Jacek Zięba wyjaśnił, że Dyrektorem szpitala został młody 33-letni mężczyzna 

posiadający doświadczenie jako audytor. Obecnie diagnozowany jest rzeczywisty stan 

finansów szpitala, która jest bardzo trudna. 

- Wójt Gminy Rafał Pałka poinformował zebranych, że została podpisana umowa na projekt 

parasolowy, po przetargu będą organizowane spotkanie informujące z mieszkańcami. 

- Wójt poinformował, że zmieniło się prawo łowieckie o szacowaniu szkód w uprawach 

wyrządzonych przez zwierzynę dziką. Wniosek będzie składany do Urzędu Gminy, a  

szacowaniem szkody będzie zajmował się sołtys danego sołectwa przedstawiciel koła 

łowieckiego oraz zainteresowany rolnik.  

 

Ad. 14. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 27  kwietnia 2018 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 12
40 

.  

  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:             PRZEWODNICZĄCY RADY:
  

 

 

 

 


